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BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Diana Valeria

Ceaușu, șefa promoției 2020, a intrat în echipa CMS România. ”Satisfacțiile au

rasarit pe masura ce eu am început sa cunosc construcția dreptului și au crescut

odata cu cunoștințele mele. Cu cât am cuprins și înțeles mai bine mulțimea regulilor

de drept, cu atât am putut gasi soluții pentru mulțimea anomaliilor din realitatea

sociala”, spune avocata

Diana Valeria Ceaușu susține cu tarie ca nu ar muta nicio piatra din drumul pe care l-a parcurs pâna acum

și ar alege Facultatea de Drept ori ce câte ori ar trebui sa o ia de la capat.Tânara și-a finalizat studiile de

licența la Universitatea din București, iar astazi este avocat în cadrul Baroului București, activând în echipa

CMS România. În paralel, urmeaza cursurile Institutului Național de Pregatire și Perfecționare a

Avocaților.Diana a treminat cei patru ani de facultate cu cea mai mare medie din generația sa, fiind șefa

promoției 2020. „Deși nu am învațat niciun moment pentru note, ele mi-au furnizat o bucurie nemarginita și

m-au încarcat cu motivația de a fi în fiecare zi mai buna; au fost roadele muncii depuse în fiecare zi și o

confirmare ca acesta este drumul meu”, puncteaza tânara. 

În cazul Dianei, Facultatea de Drept a fost singura opțiune pe care a luat-o în calcul atunci când și-a finalizat

studiile liceale.

„Când aveam prea puțini ani sa știu ce înseamna facultate sau ce înseamna drept și eram întrebata ce vreau sa ma

fac când o sa fiu mare, raspundeam de fiecare data polițista și motociclista, sa prind și sa pedepsesc oamenii rai.

Dupa ce am trecut de vârsta de 5-6 ani, la care credeam ca mersul pe motocicleta este o unealta a dreptații,

spuneam tuturor ca eu voi fi studenta a Facultații de Drept. Cu aceasta dorința am ajuns în clasa a 8-a, când nu

știam spre ce liceu sa ma îndrept, ci numai facultatea pe care urma sa o fac patru ani mai târziu. În perioada

liceului, nici pasiunea pentru științele reale și nici disecțiile de la orele de biologie nu m-au putut face sa îmi

schimb opțiunea pentru Drept. Nu mi-am dorit în niciun moment sa urmez o alta facultate, deși marturisesc ca vad

frumusețea tuturor profesiilor îndreptate catre oameni și care pornesc și se întorc la nevoile acestora. Probabil daca

în aceasta lume nu ar fi existat Dreptul, acum aș fi fost un viitor neurochirurg pe bancile Facultații de Medicina.

Însa Dreptul exista și dintre toate aceste profesii care servesc dragostei pentru oameni, paleta celor pe care

Facultatea de Drept le ofera are în plus spiritul dreptații fara de care eu nu aș fi putut simți împlinirea. Daca uneori

suntem prea mici sa aducem dreptatea în viața noastra, ne dorim puterea de a aduce dreptatea în viața altora. Sa

spunem ca spiritul dreptații și dragostea pentru oameni au ales pentru mine. Eu am avut nevoie de drept și am

încercat și încerc prin munca mea sa fac și dreptul sa aiba nevoie de mine”, povestește interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Parcursul sau nu a fost unul ușor, dar fiecare întâmplare traita a motivat-o și mai mult pentru a deveni tot mai buna

în ceea ce face. Și-a început cursurile într-o perioada în care lumea nici nu se gândea la ce va urma și a ajuns sa-și

susțina licența în plina pandemie.
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„A fost un drum întortocheat care mi-a furnizat motivație, creativitate, încredere și cele mai mari satisfacții. Nu aș

fi ales niciodata un drum liniar, pavat numai cu dale colorate. Nici nu aș astupa gropile în care am cazut pentru ca

atunci când am ieșit din ele am fost mai puternica și am învațat ca nu exista groapa din care sa nu poți ieși. Am

facut tot ce mi-am dorit, am pus toata pasiunea pe care am avut-o, m-am bucurat de fiecare zi în care am fost

studenta a Facultații de Drept, de fiecare curs, de fiecare seminar, stagiu de practica, concurs, conferința, și la final

am ramas cu momente frumoase pe care le voi purta cu mine totdeauna. Pot spune ca am dat totul Facultații de

Drept și am primit înapoi și mai mult. Cred ca în viața trebuie sa dam totul lucrurilor care țin de noi și ca gândirea

pe care ne-o formam și cunoștințele pe care le adunam în drumul nostru sunt puterea noastra, pe care nu ne-o poate

lua nimeni”, subliniaza Diana.

--------------------------------------------------------------

Citește și

→   De vorba cu conf. dr. Ioana Maria Costea, decanul Facultații de drept din cadrul Universitații

„Alexandru Ioan Cuza” din Iași, despre preocuparea de a oferi studenților o noua „normalitate” și aceeași

pregatire temeinica: ‘Absența fizica ne-a dezorientat la început, dar procesul didactic se deruleaza acum în

parametri optimi; profesorii și studenții au dovedit o imensa capacitate de adaptare’

→ BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Alexandra Șipoteanu, una dintre

mândriile promoției 2021: Facultatea de Drept este dificila deoarece te obliga la autodepașire, la

cunoaștere aprofundata a tuturor aspectelor predate, la gândire cu propria minte, la autodisciplina. Linia

întâi înseamna calitate, iar calitatea este oferita de integritate, seriozitate, pasiune pentru profesia aleasa și

perfecționare continua în domeniul ales

--------------------------------------------------------------

„Dreptul este matematica științelor sociale”

A urmat studiile liceale la Colegiul Național de Informatica „Tudor Vianu” din București, iar odata cu admiterea

la facultate a facut un pas important care avea sa-i arate ca între viața de licean și cea de student exista o diferența

„cantitativa”.

Facând trecerea de la un profil matematica-informatica, unde trebuia sa învețe doua - trei formule și modul în care

sa le aplice, la sute, mii de pagini de citit și pregatit pentru examene, Diana a descoperit destul de repede ca și în

spatele numeroaselor pagini stau tot doua- trei formule și ca Dreptul este matematica științelor sociale.

„Pot spune ca cele mai multe examene de la Drept au avut tiparul unui concurs de matematica, Cangurul, urmarind

a testa capacitatea de aplicare practica a noțiunilor învațate prin conexarea logica a acestora și legarea lor de

realitatea din afara cursurilor”, susține avocata intervievata de 

Biz

Lawyer.

Ea caracterizeaza anii studenției ca fiind unici și recunoaște ca atunci când a terminat facultatea a aparut dorul de

magia acestor ani, chiar și de o zi oarecare. „Cea mai mare parte a timpului eram la facultate, între cursurile de la

Drept și cele de la Colegiul juridic franco-român de studii europene pe care l-am urmat în paralel. Era o

efervescența care m-a ținut conectata în permanența. Din pacate, aceasta frumoasa perioada s-a terminat prematur,

deoarece în semestrul al II-lea al anului 4, cursurile s-au desfașurat online. Tuturor ne-a lipsit interacțiunea și am
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înțeles atunci ca dimensiunea Facultații de Drept este întregita de studenții sai”, arata Diana.

Din punctul sau de vedere, Facultatea de Drept este una pe care o poate finaliza orice tânar capabil sa munceasca și

sa se dedice țelului sau. De altfel, anual, sute de absolvenți termina Facultatea de Drept poate pentru ca pragul

minim al examenelor nu este greu de atins.

„Greu este sa fii cu totul acolo și sa daruiești o bucata mare din timpul tau. Însa daca pasiunea exista și ceea ce

facem este ceea ce noi ne dorim, termenul ”sacrificiu” nu are loc. Nu aș numi sacrificiu niciun moment din acești

patru ani, pentru ca fiecare zi mi-a umplut așteptarile și mi-a furnizat satisfacții. Nu cred ca satisfacțiile sunt

ulterioare și ca trebuie sa treaca patru ani sa le întâlnești. Satisfacțiile au rasarit pe masura ce eu am început sa

cunosc construcția dreptului și au crescut odata cu cunoștințele mele. Cu cât am cuprins și înțeles mai bine

mulțimea regulilor de drept, cu atât am putut gasi soluții pentru mulțimea anomaliilor din realitatea sociala. A gasi

rezolvarea unei probleme pe care omul din fața ta o are, un membru de familie, prieten, cunoștința sau un

necunoscut, este cea mai puternica satisfacție. Pentru mine cel puțin nu poate exista o satisfacție mai mare pe plan

profesional. Aceasta este și frumusețea dreptului, puterea de a ne aduce aproape de realitate și de oameni. Studiind

dreptul, i-am vazut utilitatea în viața mea de zi cu zi și nu de puține ori am simțit ca toți ar trebui sa avem macar

cunoștințe minime de drept, pentru ca nu exista persoana care sa nu se confrunte macar o data cu o situație a carei

rezolvare sa depinda de prevederile legale”, explica Diana.

Pe studenții de astazi, tânara îi îndeamna sa trateze fiecare zi cu conștiinciozitate pentru ca anii de facultate pun

bazele a ceea ce vor deveni.

Nu crede ca ar trebui sa studieze 24 de ore din 24, deoarece un asemenea efort nu este necesar, pentru ca daca

atunci când învața își concentreaza toata atenția și încearca sa deslușeasca ceea ce citesc, vor asimila informațiile

într-un timp mai scurt. În plus, nu considera ca un astfel de ritm este benefic, pentru ca munca în exces nu este

buna, poate conduce pe termen lung la saturație și oboseala, iar la fel de important este ca studentul sa își gaseasca

timp și pentru alte activitați din care sa se încarce cu energie.

Mai crede ca studenții trebuie sa dea atenție laturii practice a dreptului, sa efectueze stagii de practica, sa participe

la ședințe de judecata, sa fie mai conectați la realitate și sa puna tot ce se întâmpla în jurul lor în lumina a ce au

învațat. „Nu pot sa nu menționez ca ambele laturi, și cea teoretica și cea practica, sunt la fel de importante, pentru

ca am observat de multe ori tendința de a neglija latura teoretica, deși a pune în practica înseamna a aplica. Parerea

mea este ca niciuna nu funcționeaza fara cealalta. Pe studenții de la Drept i-aș sfatui sa priveasca prin ochii inimii,

sa fie sinceri cu ei când vine vorba de ce își doresc și de ce știu, sa își cultive dorința de a afla și pentru ea sa

învețe, sa se bucure de fiecare moment, sa ia tot ce este bun din perioada studenției, sa nu spuna niciodata ”NU SE

POATE” și poate cel mai important sa mearga pe drumul pe care l-au ales cu inima și încrederea ca vor reuși”,

nuanțeaza Diana.

Tânara susține ceea ce spunea Octavian Paler și anume ca „ți-e de folos farmecul circa 15 minute, dupa aceea,

însa, ar fi bine sa știi ceva”.

Prin urmare, pe tot parcursul sau academic a avut în vedere ca notele pe care le-a luat sa reflecte cu adevarat ceea

ce a asimilat la nivel de cunoștințe. „Notele sunt o carte de vizita, o radiografie care arata personalitatea ta,

conștiinciozitatea, dedicația, ambiția, anduranța, inventivitatea, arata ca ”ți-ai facut norocul”. Notele nu sunt însa și

o garanție când vine vorba de angajare. Fara îndoiala, ele cântaresc, însa nu în întregime. Oamenii nu te angajeaza

pentru ceea ce ai fost, ci pentru ceea ce vad ca ești și cred ca vei fi. Faptul ca ai terminat studiile cu o medie mare

nu încânta pe nimeni, dar daca notele au fost muncite drumul care începe dupa angajare nu va porni de la 0. Pot

spune ca ce am învațat în facultate mi-a fost de mare folos în puținul timp de când m-am angajat; nu am facut

nimic fara a pune o particica din cei patru ani de facultate și am descoperit ca într-adevar ”cu cât știi mai mult, cu

atât îți dai seama ca știi prea puțin””, atrage atenția Diana.
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Avocat în echipa CSM România

În timpul anilor de facultate, tânara nu a luat nicio secunda în calcul varianta de a urma o cariera în avocatura.

Pentru ea exista numai profesia de judecator, iar la terminarea celor patru ani credea ca o sa susțina concursul de

admitere la Institutului Național al Magistraturii.

Din acest motiv nici nu s-a înscris la examenul de primire în profesia de avocat în anul 2020, atunci când a

absolvit, și a așteptat organizarea concursului la INM, care în anul acela nu a mai avut loc.

„Cum în orice rau exista bine, aceasta așteptare m-a facut sa vad profesiile din mai multe unghiuri și cu puțin timp

înainte de examenul de primire în profesia de avocat din anul 2021 am virat pe un alt drum, drumul avocaturii.

Cred ca trebuie sa alegem profesia care raspunde scopului pe care fiecare ni-l stabilim și personalitații noastre și ca

niciodata nu este prea târziu pentru aceasta, deși nu aș putea spune ca este vreo profesie juridica care mi-ar

displacea, pentru ca toate au aceeași baza – dreptul. Drumul avocaturii a început pentru mine la CMS România

unde primii pași mi-au probat ca aceasta profesie mi se potrivește, ca este o profesie care te împinge sa fii mai bun

de la o zi la alta, ca poate programul de lucru se termina la o anumita ora, dar tu ești mereu cu mintea și sufletul la

dosarele tale, ca mereu exista un cuvânt pe care l-ai schimba pentru ca actul pe care l-ai redactat sa fie crezi tu

perfect, oricât de multe ore ai petrece sa îl elaborezi, ca profesia de avocat te trece prin tot ce ai studiat în facultate,

dar îți cere soluții practice la fel de fel de situații, multe neîntâlnite, pe care creativitatea ta te ajuta sa le creionezi.

Nu pot sa nu menționez ca în cele câteva luni care au trecut de când m-am angajat, am învațat ca sfera litigiilor în

care mi-am dorit sa lucrez îți permite sa cunoști numeroase domenii, modalitatea în care se întrepatrund, este

dinamica, imprevizibila, o sursa infinita de energie, inspirație și satisfacții, așa cum m-am așteptat. Momentan nu

iau în calcul o alta profesie și vreau sa ma bucur de fiecare moment ce caracterizeaza un avocat litigant”,

povestește Diana.

Avocatul mai spune ca nu și-a dorit niciodata sa studieze în alta țara, deși poate ca din perspectiva șanselor de

angajare mulți i-au în calcul astfel de variante.

Admite faptul ca, în România, angajarea pe piața muncii poate fi anevoioasa pentru ca oferta de forța de munca

depașește cererea. Totuși, pe ea aceasta împrejurare nu a descurajat-o niciun moment. Tânara a crezut mereu ca

prin forțe proprii poți ajunge acolo unde îți dorești și ca satisfacțiile sunt mai mari cu cât muncești mai mult pentru

visurile tale. „Și așa a fost. Poate ca nu întotdeauna meritocrația descrie sistemul de învațamânt sau piața muncii,

însa fara îndoiala victoriile de hârtie nu au în timp nicio valoare, iar meritele sunt cele care își spun în cele din
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urma cuvântul. Cred ca pentru ca meritele sa apara studiul individual conteaza cel mai mult, așa cum este și

normal, însa sistemul de învațamânt ne îndruma și ne ofera modele ce ne inspira în drumul nostru, motiv pentru

care aș spune ca importanța sa nu poate fi contestata, deși este adevarat ca poate fi îmbunatațit sub unele aspecte”,

precizeaza Diana.

O cariera în Drept nu este simplu de construit, dar un profesionist care activeaza în lumea juridica trebuie sa nu se

mulțumeasca niciodata cu puțin sau cu realizarile financiare.

Diana este de parere ca orice profesionist trebuie sa observe în permanența evoluția și modificarile din lumea

juridica – soluțiile pronunțate de instanțe, modificarile legislative, cursuri, articole noi publicate etc. „Nu aș spune

ca este ușor și asta pentru ca în facultate erau profesorii care ne indicau toate aceste informații, ne furnizau

explicații și împartașeau cu noi opinia dumnealor referitoare la acestea. Odata cu terminarea facultații, ne vedem

obligați sa fim noi înca o data studenți și proprii noștri profesori. Raportat la profesia de avocat, cred ca în aceeași

masura este importanta pregatirea dosarelor cu seriozitate, atât construirea acestora, cât și cunoașterea celor mai

mici detalii și, nu în ultimul rând, este importanta psihologia, înțelegerea oamenilor”, menționeaza avocatul.

În ceea ce privește sistemul juridic de învațamânt, Diana considera ca o pregatire mai aplicata ar fi susținuta de

creșterea numarului orelor de seminare, deoarece în programa de învațamânt numarul orelor de cursuri aferente

unei discipline este egal cu numarul orelor de seminare și nu de puține ori a observat ca aplecarea asupra laturii

practice reclama mai multe ore decât teoria.

În același timp, pe lânga rezolvarea de spețe, crede ca seminarele ar trebui sa includa și studierea actelor de

procedura, redactarea acestora și poate participarea la ședințe de judecata, deoarece toate acestea le arata

studenților aplicabilitatea practica a noțiunilor învațate și îi antreneaza pentru drumul pe care fiecare dintre ei vor

pași dupa terminarea facultații.

-------------------------------------------------------------------------

                                         Citește și

→   De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații București | Catinca

Daria Anghel, a zecea nota a generației sale: De fiecare data când am descoperit modul în care și-au

dezvoltat cariera cei cu care am intrat în contact din domeniul juridic, m-am simțit inspirata. Fiecare

parcurs descoperit îmi da o noua idee, stârnește un nou entuziasm, îmi contureaza o noua posibilitate

→   De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații București | Rareș

Rusu, a șasea nota a generației sale: Am șansa de a face Dreptul în preajma unor oameni cu o bogata

experiența, care au demonstrat în repetate rânduri ca profesionalismul poate deveni un mod de viața.

Într-un asemenea mediu, orice este legat de performanța este prețuit

→   De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații București | Oana

Alexandra Chivu, a cincea admisa în 2020: Ma îndrept spre magistratura, gândindu-ma deopotriva la

profesia de judecator și la cea de procuror. Avocatura are ceva aparte, îmbina mai mult viața sociala cu

cea profesionala 

-------------------------------------------------------------------------
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